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EΛΛΗΝΩΝ 

Stuttgart, 03.05.25     

Πάντα κάτι συμβαίνει στη Στουτγάρδη. 

Έχουν περάσει σχεδόν τέσσερις μήνες φέτος και ο απολογισμός των εκδηλώσεων 
στη Στουτγάρδη είναι εντυπωσιακός. 

Το Σαββατοκύριακο ήταν πάλι αυτή η ώρα: η στρατιωτική παρέλαση με τους 
προεδρικούς ευζώνους παρέλασε στους δρόμους της Στουτγάρδης. Η 
διοργάνωση μιας τέτοιας παρέλασης είναι σχεδόν ηράκλειο έργο. Πολλοί γονείς 
και ένας μεγάλος αριθμός μαθητών εργάζονται εδώ και μέρες για την 
προετοιμασία αυτού του μεγάλου γεγονότος. Είμαι βέβαιος ότι τόσο οι μεγάλοι 
όσο και οι μικροί ήταν εκεί με πολλή αγάπη και ενθουσιασμό. Προσωπικά, είμαι 
κατά των στρατιωτικών παρελάσεων. Έχω ήδη αναφέρει τους λόγους στα σχόλιά 
μου στις δύο προηγούμενες στρατιωτικές παρελάσεις. Ο πατέρας μου ήταν 
Εύζωνας στη Σμύρνη. Και μερικές από τις αναφορές για τους ευζώνους στη 
Σμύρνη είναι σοκαριστικές. Από τη δική μου άποψη, μια παρέλαση μόνο με 
μαθητές θα έστελνε ένα μήνυμα ειρήνης σε αυτούς τους πολεμοχαρείς καιρούς. 

Παρ' όλα αυτά. Ο σεβασμός μου ανήκει στους μαθητές και σε όλους τους γονείς 
και τους διοργανωτές. Θα παρακαλούσα τους Ευζώνους να διαβιβάσουν τους 
χαιρετισμούς μου στον συνάδελφο τους και ανιψιό μου, τον προεδρικό Εύζωνο 
Νίκο Καρρά. 

Όσο για το ιστορικό κομμάτι της εκδήλωσης, νομίζω ότι είναι πολύ καλόδεχτο. 
Είναι σημαντικό να γνωρίζουμε την κοινή ελληνογερμανική ιστορία. Και έχουμε μια 
πολύ μακρά κοινή ιστορία. Το 1982, το Κρατικό Μουσείο της Βυρτεμβέργης στη 
Στουτγάρδη διοργάνωσε μια μεγάλη έκθεση που κάλυπτε όλο το εύρος της 
ελληνογερμανικής ιστορίας. Υπήρχε μια σειρά από διαλέξεις και συζητήσεις σε 
πάνελ. Αυτές μπορούν να βρεθούν στα Αρχεία της πόλης της Στουτγάρδης στο 
«Vorlass Dr Konstantin Karras». 

Το Σάββατο, λίγο πριν την ΠΑΡΕΛΑΣΗ, ο υφυπουργός Γιάννης Λοβέρδος, μαζί με 
τον νέο Έλληνα πρέσβη Α. Παπαϊωάννου και τη γενική πρόξενο Μαρία Κεχρή, 
δέχθηκαν εκπροσώπους ελληνικών συλλόγων. Ο χρόνος ήταν λίγος και τα 
προβλήματα πολλά. Κανείς δεν περίμενε μια ουσιαστική συζήτηση. Παρ' όλα 
αυτά, ήταν σημαντικό να υποδεχτούμε τους καλεσμένους από την Αθήνα και το 
Βερολίνο προσωπικά και να αποκτήσουμε προσωπικές εντυπώσεις. Αν με 
ρωτούσαν για τα αποτελέσματα αυτής της συνάντησης, θα έλεγα μόνο τα εξής: 



-Πολλοί εκπρόσωποι παραπονέθηκαν για την κακή επικοινωνία. Πολλές 
επιστολές προς τα ελληνικά υπουργεία και τις αρχές έμειναν αναπάντητες. Αυτό 
από μόνο του είναι αρκετό για να κρίνουμε τη σχέση μας με τη μητέρα πατρίδα. 

-Πολλοί εκπρόσωποι αναφέρθηκαν στο αιώνιο πρόβλημα των σχολείων. Κάθε 
χρόνο υπάρχουν όλο και λιγότεροι Έλληνες εκπαιδευτικοί. Η εντύπωσή μου είναι 
ότι το ελληνικό κράτος δεν έχει κανένα σχέδιο. 

Τι πρέπει να κάνουμε εμείς; 

Θα πρέπει να βασιστούμε στους εαυτούς μας. Θα πρέπει να ενώσουμε τις 
δυνάμεις μας και να αντιμετωπίσουμε τα προβλήματα από κοινού. Πρώτα απ' 
όλα, χρειαζόμαστε καλά οργανωμένες, κοσμοπολίτικες ελληνικές κοινότητες. 
Πρέπει οπωσδήποτε να κάνουμε χρήση των πολιτικών μας δικαιωμάτων 
(δικαίωμα ψήφου στις τοπικές εκλογές). Μέσω των τοπικών συμβουλίων μας, 
είναι ευκολότερο να βρούμε χώρους για εκδηλώσεις και διαμονής. 

Στόχος μας πρέπει να είναι η δημιουργία ενός σχεδίου ώστε τα Ελληνόπουλα να 
μπορούν να ενταχθούν και να αποφύγουν την αφομοίωση. Κατά τη γνώμη μου, τα 
παιδιά μας πρέπει να μάθουν τα εξής: 

-την ιστορία των Ελλήνων στη Γερμανία 

-μια σύντομη ιστορία της Ελλάδας (διαβατήριο ελληνικής ιστορίας) 

-μια σύντομη ιστορία της Γερμανίας 

-την κοινή ελληνογερμανική ιστορία 

Ίσως καταφέρουμε να αξιοποιήσουμε τις νέες τεχνολογίες για έναν ισχυρό 
Ελληνισμό. Το διαδίκτυο, η τεχνητή νοημοσύνη και το ΣΑΕ είναι άριστα εργαλεία 
για να επανενωθούμε εμείς οι Έλληνες που είμαστε διασκορπισμένοι σε όλο τον 
κόσμο. 

Εργάζομαι εδώ και 30 χρόνια για να ενώσω τα σχεδόν 20 εκατομμύρια Έλληνες. 
Και είμαστε πολύ περισσότεροι από 20 εκατομμύρια, όπως επιβεβαιώνει η νέα 
μικροτεχνολογία της ΔΝΑ. 

K.K. 
Αρκάδας 
******** 



In Stuttgart ist immer etwas los. 

Knapp vier Monate sind in diesem Jahr vergangen und die Bilanz der 
Veranstaltungen in Stuttgart kann sich sehen lassen. 

Am Wochenende war es wieder soweit: Die Militärparade mit den präsidialen 
Euzonen zog durch die Straßen Stuttgarts. Eine solche Parade zu organisieren ist 
fast eine Herkulesaufgabe. Viele Eltern und sehr viele Schülerinnen und Schüler 
sind seit Tagen im Einsatz, um dieses Großereignis vorzubereiten. Ich bin sicher, 
dass sowohl die Großen als auch die Kleinen mit viel Liebe und Begeisterung 
dabei waren. Ich persönlich bin gegen Militärparaden. Die Gründe habe ich 
bereits in meinen Stellungnahmen zu den beiden vorangegangenen 
Militärparaden genannt. Mein Vater war Euzone in Smyrna. Und die Berichte über 
die Euzonen in Smyrna sind zum Teil schockierend. Aus meiner Sicht hätte eine 
reine SchülerInnen Parade in dieser kriegerischen Zeit ein Friedenszeichen 
gesetzt. 

Trotzdem. Den SchülerInnen und allen Eltern und Organisatoren gilt mein 
Respekt. Die Euzonen bitte ich, ihren Kollegen und meinen Neffen, den 
präsidialen Euzonen Nikos Karras, zu grüßen. 

Was den historischen Teil der Veranstaltung betrifft, so halte ich ihn für sehr 
begrüßenswert. Es ist wichtig, die gemeinsame griechisch-deutsche Geschichte 
zu kennen. Und wir haben eine sehr lange gemeinsame Geschichte. Das 
Württembergische Landesmuseum in Stuttgart hat 1982 in einer großen 
Ausstellung die ganze Breite der griechisch-deutschen Geschichte gezeigt. Es 
gab eine Reihe von Vorträgen und Podiumsdiskussionen. Diese sind im 
Stadtarchiv Stuttgart im „ Vorlass Dr. Konstantin Karras“ zu finden. 

Am Samstag, kurz vor der PARELASI, empfing Vizeminister Giannis Loverdos 
zusammen mit dem neuen griechischen Botschafter A. Papaioannou und der 
Generalkonsulin Maria Kechri Vertreter griechischer Vereine. Die Zeit war knapp 
und die Probleme zahlreich. Niemand erwartete eine aussagekräftige Diskussion.  
Dennoch war es wichtig, die Gäste aus Athen und Berlin persönlich zu begrüßen 
und einen persönlichen Eindruck zu gewinnen. Wenn ich nach den Ergebnissen 
dieses Treffens gefragt worden wäre, hätte ich nur folgendes gesagt: 

-Viele Vertreter haben die schlechte Kommunikation beklagt. Auf zahlreiche 
Schreiben an die griechischen  Ministerien und Behörden erhält man keine 
Antwort. Das allein reicht schon aus, um das Verhältnis zwischen uns und dem 
Mutterland zu beurteilen. 

-Viele Vertreter sprachen das ewige Schulproblem an. Die griechischen Lehrer 
werden von Jahr zu Jahr weniger. Mein Eindruck: Der griechische Staat hat 
keinen Plan. 

Was sollen wir tun?  



Wir sollen uns auf uns selbst verlassen. Wir sollten unsere Kräfte bündeln und die 
Aufgaben gemeinsam angehen. An erster Stelle brauchen wir gut funktionierende 
kosmopolitisch orientierte Griechische Gemeinden. Von unseren politischen 
Rechten (Kommunalwahlrecht) müssen wir unbedingt Gebrauch machen. Über 
unsere Gemeinderäte ist es leichter, Räume für Veranstaltungen und Aufenthalt 
zu finden. 

Unser Ziel muss sein: Einen Plan zu erstellen, damit die griechischen Kinder die 
Integration schaffen und die Assimilation vermeiden können. Meiner Meinung 
nach müssen unsere Kinder folgendes lernen: 

-die Geschichte der Griechen in Deutschland 

-eine kurze Geschichte Griechenlands (griechischer Geschichtspass) 

-eine kurze Geschichte Deutschlands 

-die gemeinsame griechisch-deutsche Geschichte 

Vielleicht gelingt es uns, die neuen Technologien für einen starken Hellenismus 
zu nutzen. Internet, KI und SAE sind hervorragende Werkzeuge, um uns 
Griechen, die über die ganze Welt verstreut sind, wieder zusammen zu bringen. 

Seit 30 Jahren arbeite ich daran, die fast 20 Millionen Griechen 
zusammenzubringen. Und wir sind viel mehr als 20 Millionen, wie uns die neue 
DΝA-Mikrotechnik bestätigt. 

K.K. 
Arkadas 

 





 

     

 

 


